
  Protokół  Nr 3/2007 
z posiedzenia Komisji Porz ądku Publicznego i Praworz ądno ści 

odbytego w dniu 12 marca 2007r. 
 
Obecni na posiedzeniu:  
Budych Sylwester - Przewodniczący Komisji 
Znamirowska-Szwarc GraŜyna - Z-ca Przewodniczącego Komisji 
Maciejewski Mieczysław - członek Komisji 
Półtorak Wojciech - członek Komisji 
 
Porządek posiedzenia:  

1. Sprawozdanie z działalno ści OPS za rok 2006 
2. Realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozw iązywania Problemów 

Alkoholowych za 2006 rok 
3. Sprawy bie Ŝące (projekty uchwał) 
 

Ad.1  
Kierownik OPS Danuta Kłos przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
za 2006 rok.  
W temacie poruszono takŜe kwestie: 
- sytuacja bezdomnych, 3 bezdomnych z  terenu naszej gminy, w przypadku zwiększenia ich liczby 
Kierownik zaproponowała przejęcie budynku w Depot po Fundacji"Barka" i  ulokowania w nim 
bezdomnych. 
- organizacji akcji letniej dla dzieci na wsiach. Kierownik poinformowała, Ŝe OPS moŜe być jedynie 
inicjatorem takiej akcji ale nie jej wykonawcą. Zaproponowała oddelegowanie z OPS na okres letni 
swojego pracownika jako opiekuna do takich zajęć. Zasygnalizowała jednak, Ŝe statutowo OPS nie 
jest uprawniony do tego zadania, natomiast OKSiR ma to uwzględnione w swoich zadaniach. 
Komisja jednogło śnie przyj ęła przedstawione sprawozdanie. 
 
Ad.2  
Przewodnicz ący GKPiRPA Mariola Szukalska  przedstawiła sprawozdanie z realizacji Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2006 rok. 
Komisja przyj ęła jednogło śnie przedstawione sprawozdanie. 
W temacie propozycji realizowania dwóch programów w 2007 roku Mariola Szukalska przedstawiła 
projekt uchwały dot. przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2007 
rok. 
Radny Wojciech Półtorak  zapytał czy w 2007 roku przewiduje się kolonie lub półkolonie dla dzieci ze 
świetlicy socjoterapeutycznej? 
W odpowiedzi Mariola Szukalska poinformowała, Ŝe otrzymała ciekawą ofertę i skłania się do tego, by 
w bieŜącym roku wysłać dzieci ze świetlicy na 2 tygodnie do Jarosławca. 
Radna Znamirowska-Szwarc  poruszyła kwestię organizacji tzw. "dziecińców" na wsiach podczas 
okresu letniego. Mariola Szukalska poinformowała, Ŝe Komisja nie jest w stanie i nie posiada 
kompetencji, by nadzorować funkcjonowanie takich dziecińców. W dyskusji nad tematem poruszono 
takie kwestie jak: 
- nadzór nad dziećmi przez kompetentne osoby 
- moŜliwość doŜywiania podczas zajęć 
Ostatecznie Komisja postanowiła, Ŝe powróci do tematu przy okazji posiedzenia Komisji w miesiącu 
maju w temacie organizacji odpoczynku letniego . 
Następnie Przewodniczący Komisji GKPiRPA przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Zbąszynek na 
2007 r. 
Radny Sylwester Budych  zaproponował wniesienie wzmianki do projektu uchwały dot. 
wprowadzenia diety w wysokości 50 zł dla członka Komisji pełniącego dyŜur w punkcie 
konsultacyjnym (do tej pory nieodpłatnie) argumentując dostosowaniem diety członka Komisji PiRPA 
do diety radnego. 
- za wniesieniem zapisu głosowało 3 radnych "za" 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Komisja zapoznała si ę z projektem i skierowała pod obrady sesji /jednogł ośnie/. 
 
W temacie drugiego programu Mariola Szukalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007 – 2010 oraz przedstawiła informację o 



problemach występujących na terenie Gminy Zbąszynek dotyczących spraw związanych z 
narkomanią i naduŜywaniem alkoholu. 
Komisja zapoznała si ę z projektem i skierowała pod obrady sesji /jednogł ośnie/. 
 
Ad.3  
W sprawach bieŜących w odpowiedzi na wniosek z posiedzenia Komisji w miesiącu lutym Kierownik 
ZUK Piotr Mazur przedstawił Komisji  informację dot. zaległości na wodzie i kanalizacji z rozbiciem na 
wsie i miasto /informacja w załączeniu do niniejszego protokołu/. 
Komisja zwróciła się z zapytaniem do Kierownika ZUK jak obecnie przedstawia się funkcjonowanie 
firmy /wyłączenie jawności w zakresie danych zakładu; na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 
września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej, jawność wyłączyła podinspektor Magdalena 
Tomaszewska/.  
 
W sprawach bieŜących Kierownik OKSiR Jerzy Skrzypczak w odpowiedzi na wniosek z posiedzenia 
Komisji w miesiącu lutym przedstawił warunki nowej umowy zawartej z p. /wyłączenie jawności w 
zakresie danych osobowych; na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie 
do informacji publicznej, jawność wyłączyła podinspektor Magdalena Tomaszewska/,  na wynajem 
lokalu, obowiązującej od 1 marca 2007 roku.  Poinformował równieŜ, Ŝe p. /wyłączenie jawności w 
zakresie danych osobowych; na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie 
do informacji publicznej, jawność wyłączyła podinspektor Magdalena Tomaszewska/,  nie uiścił 
zapłaty za 2 kolejne miesiące w związku z czym Kierownik wystosował do niego pismo (które odczytał 
Komisji) informujące o zadłuŜeniu.  
Następnie Kierownik OKSiR zapoznał Komisję z dwoma projektami dot. odnowy boiska : „Blisko 
boisko” i „Budowa boisk wielofunkcyjnych ogólnie dostępnych dla dzieci i młodzieŜy”. Zamierzeniem 
Kierownika jest złoŜenie wniosków na oba projekty i zabezpieczenie z tego powodu środków w 
budŜecie gminy na wkład własny OKSiR.  
 
Na posiedzenie Komisji przybyła równieŜ Pani Zaleska wraz ze swoją synową, która w związku z nie 
podjęciem uchwały odnośnie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Rogoziniec na poprzedniej sesji Rady 
przedstawiła swoje argumenty w kierunku ponownego rozpatrzenia sprawy i skierowania uchwały 
kolejny raz pod obrady przyszłej sesji. 
Pani Zaleska swoją prośbę argumentowała koniecznością budowy mieszkania w moŜliwie 
najszybszym okresie, a opracowanie takiego planu jak zapewnił Tadeusz CzyŜ, obecny na 
posiedzeniu, to kwestia 6 miesięcy, a indywidualnym tokiem do 2 miesięcy. Kolejnym argumentem 
który podała było stwierdzenie, Ŝe od sierpnia 2006 roku kiedy to została podjęta uchwała nie 
wykonano Ŝadnych działań w kierunku jej realizacji. Pani Zaleska oświadczyła równieŜ, iŜ nie miała 
pojęcia, Ŝe jej wniosek złoŜony w tamtym roku skutkować musi opracowaniem planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi a więc i dla wszystkich jej mieszkańców, stąd  mieszkańcy 
Rogozińca zostali postawieni przed faktem dokonanym, nie pytając się ich o zdanie.  
Przewodniczący Komisji Sylwester Budych odczytał pismo Pana Tomasza Zaleskiego skierowane do 
Rady Miejskiej w powyŜszej sprawie.  
Propozycją radnego Sylwestra Budycha było odstąpienie od realizacji uchwały podjętej w sierpniu 
2006 roku na czas zakończenia budowy Państwa Zaleskich a następnie powrócenia do podjęcia 
kroków mających na celu opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Rogoziniec - argumentując swoje stanowisko szansą dla rozwoju wsi. 
Po wysłuchaniu argumentów Pani Zaleskiej radny Wojciech Półtorak w imieniu swojej grupy radnych 
wnioskował o ponowne odstąpienie od realizacji uchwały podjętej w sierpniu 2006 roku i o podjęcie 
kroków ze strony Pani Burmistrz w kierunku przygotowania stosownego projektu uchwały pod obrady 
sesji.  
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak zapoznała Komisję z projektami uchwał sprawie przyjęcia 
rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady, wyboru Przewodniczącego Rady oraz zmiany do 
uchwały dot. powołania składu Komisji Stałych w związku z wyborem radnego w wyborach 
uzupełniających. 
Komisja zapoznała si ę z projektami uchwał i skierowała jednogło śnie pod obrady sesji. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak omówiła projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli 

do składu Konferencji Regionu Kozła.  
Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady sesji 



pozostawiaj ąc kandydatury na przedstawicieli z radnych z poprze dniego składu Konferencji . 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak zapoznała Komisję z projektem uchwały sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2007 rok i omówiła zmiany proponowane w omawianym projekcie. 
Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady sesji. 
 
W związku z konkursem ogłoszonym w "Gazecie Lubuskiej" dot. nazwania przyszłego osiedla i ulic 
przy, których będzie ono połoŜone Komisja podtrzymała swoje stanowisko wyraŜone na Komisji w 
miesiącu lutym w którym to postanowiła oddać swój głos jednogłośnie na nazwę dla osiedla: 
SŁONECZNE i nazwy ulic: BŁĘKITNA i TĘCZOWA. 
 
Wracając do tematu zmiany nazwy ulicy św. Apostołów Piotra i Pawła po wnioskach jej przyszłych 
mieszkańców Komisja pozostawiła temat do ostatecznego rozstrzygnięcia na sesji po uprzednim 
przygotowaniu projektu uchwały przez Panią Burmistrz w sprawie zmiany nazwy tej ulicy na nazwę 
Platanowa. 
 
Zgodnie z wnioskiem radnego Sylwestra Budycha na lutowej sesji na posiedzeniu Komisji poddano 
pod dyskusję realizację uchwały w sprawie określenia zasad obrotu nieruchomościami stanowiącymi 
własność Gminy Zbąszynek. 
Radny Sylwester Budych  zaproponował, by do uchwały wprowadzić zapis w § 2 w pkt 1 w 
brzmieniu: „Do oddania nieruchomości w uŜytkowanie wieczyste w drodze przetargu jest wymagana 
zgoda Rady Miejskiej w Zbąszynku”. Uzasadnieniem do takiego zapisu jest dbanie o wpływy do 
budŜetu gminy. 
Radny Wojciech Półtorak  wyraził sprzeciw argumentując, Ŝe zapis znacznie ogranicza działalność 
Burmistrza. 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak  zasygnalizowała problem sprzedaŜy lokali mieszkaniowych, 
gdzie równieŜ po wprowadzeniu takiego zapisu wystąpi potrzeba podejmowania uchwały przez Radę. 
Ostatecznie ustalono, Ŝe po konsultacji z radcą prawnym i zasięgnięciu opinii czy zapis taki moŜe 
zostać ujęty w uchwale wraz z zapisem o wyjątku odnośnie sprzedaŜy lokali zostanie przygotowany 
projekt takiej uchwały i skierowany pod obrady sesji. 
 
Barbara Stasik p.o. Sekretarza poinformowała Komisję o rozstrzygnięciach nadzorczych Wojewody 
Lubuskiego w stosunku do uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Zbąszynek. 
Barbara Stasik p.o. Sekretarza omówiła projekt uchwały w sprawie najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników samorządowych zatrudnionych w 
jednostkach organizacyjnych gminy – w Zakładzie Usług Komunalnych i w Ośrodku Pomocy 
Społecznej oraz projekt uchwały w sprawie najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu dla pracowników samorządowych nie będących nauczycielami zatrudnionych w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Zbąszynek.  
 

 W temacie obu projektów uchwał Komisja stanęła na stanowisku, by podwyŜki nie były większe od 
stopnia inflacji plus korekta 5%. 
Komisja zapoznała si ę z projektami uchwały i jednogło śnie skierowała pod obrady sesji . 
 
Wnioski i zapytania Komisji skierowane do Burmistrz a: 
 
Radny Mieczysław Maciejewski  wnioskował o wyjaśnienie sytuacji prawnej boiska w Kręcku. 
Radna Gra Ŝyna Znamirowska-Szwarc   poruszyła problem wizerunku przystanków autobusowych na 
terenie gminy, prosząc o wyjaśnienie kto jest ich właścicielem, jaka jest szansa na poprawę ich 
wizerunku zewnętrznego i kto powinien być za to odpowiedzialny. Czy występuje obowiązek ich 
utrzymywania, czy teŜ moŜna je rozebrać? 
Radny Sylwester Budych  wystąpił z wnioskiem o uregulowanie sytuacji prawnej dworca 
autobusowego w Dąbrówce Wielkopolskiej (prywatna posesja). 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 



 
 
Przewodniczący Komisji 
 
Sylwester Budych 
 
Wyciąg z protokołu otrzymują: 
1. Burmistrz 
2. Zastepca Burmistrza 
3. Sekretarz 
4. Skarbnik 
5. Przewodniczący Rady 
6. Przewodniczący Komisji 
  
 


